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OR-RM.0002.10.6.2020 

Protokół Nr XXXII/20 

z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Koronowie 

odbytej w dniu 25 listopada 2020 r. 

w sali konferencyjnej w Urzędzie Miejskim 

w Koronowie przy ul. Farnej 24 

 

Spoza rady w sesji udział wzięli: 

Pan Patryk Mikołajewski   - Burmistrz Koronowa 

Pan Sławomir Marszelski   -  I Z-ca Burmistrza Koronowa, 

Pan Piotr Kazimierski   - II Z – ca Burmistrza koronowa 

Pani Alicja Tymek    - Skarbnik Gminy, 

Aleksandra Szews     - Sekretarz Gminy     

Pani Marta Pakmur    - Radca Prawny UM w Koronowie. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński powołał sekretarza obrad sesji w 

osobie radnej Pani Katarzyny Karwat.  

1. Otwarcie obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

Obrady XXXII  sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Miejskiej w Koronowie Pan Bogusław Guziński. Poinformował zebranych, że  obrady 

sesji Rady Miejskiej w Koronowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja na żywo oraz nagrania z sesji dostępne są 

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Koronowo. 

W związku z sytuacją narastającej pandemii koronawirusa przewodniczący obrad 

zaapelował do radnych o zachowanie szczególnych środków ostrożności podczas 

obrad sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.      

Na podstawie listy obecności Wiceprzewodniczący rady Pan Bogusław Guziński 

stwierdził prawomocność obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

W sesji udział wzięło 18 radnych na ogólny stan 21 radnych. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera. 

Lista obecności radnych  stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 
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Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Witam serdecznie: 

1. Panie i Panów Radnych Rady Miejskiej w Koronowie. 

2. Burmistrza Koronowa Pana Patryka Mikołajewskiego, Zastępcę Burmistrza 

Koronowa Pana Sławomira Marszelskiego, Zastępcę Burmistrza Koronowa 

Pana Piotra Kazimierskiego,  Skarbnik Gminy Panią Alicję Tymek, Sekretarz 

Gminy Panią Aleksandrę Szews oraz pracowników urzędu. Dzisiaj jeszcze 

dodatkowo witam Pana Prezesa ZGKiM w Koronowie Sp. z o.o. Marka Steca. 

3. Wszystkich mieszkańców Gminy Koronowo oglądających transmisję obrad 

sesji oraz tych, którzy tu dzisiaj zostali zaproszeni i przybyli na naszą sesję. 

 

3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad sesji. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  – Przechodzimy do punktu 

trzeciego porządku obrad sesji do wniosków dotyczących zmiany porządku obrad 

sesji. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński   - Czy są wnioski o zmianę 

porządku obrad sesji? 

Nie złożono wniosków o zmianę porządku obrad sesji. 

Zatem porządek obrad sesji wyglądał następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.  

3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Koronowa z działalności międzysesyjnej. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

7. Informacja z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Koronowie sp. z o.o. i z przygotowań do zabezpieczenia zimowego utrzymania 

dróg.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koronowo. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Koronowo na rok 2020. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodzin dla Gminy Koronowo na lata 2021-2023. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej przyjęty uchwałą Rady Miejskiej 

w Koronowie z dnia 18 marca  2020 r., Nr XXIII/199/20, Program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

miasta i  gminy Koronowo na rok 2020. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Koronowo. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

,,Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Koronowo na lata 2018-2022”. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowej oznaczonej nr ewidencyjnym 124/42, położonej 

w Koronowie, stanowiącej własność Gminy Koronowo. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu 

„Kujawsko-Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu  żyta dla 

celów wymiaru podatku rolnego na terenie gminy Koronowo na rok 2021. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia 

poboru w drodze inkasa podatków od osób fizycznych wpłacanych w formie 

łącznego zobowiązania pieniężnego oraz podatków: rolnego, od nieruchomości i 

leśnego nie stanowiących łącznego zobowiązania pieniężnego oraz określenia 
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inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia z  

podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na tworzenie nowych 

miejsc pracy związanych z nową inwestycją. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 

Koronowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 

3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2021. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Koronowo.   

24. Zapytania, wnioski i informacje. 

25. Składanie interpelacji. 

26. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.  

27. Zamknięcie obrad XXXII sesji. 

 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

 

Przewodniczący obrad  - Przechodzimy do punktu czwartego porządku obrad sesji: 

Przyjęcie protokołu z obrad: XXXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

- Kto z Pań, Panów radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XXXI sesji Rady 

Miejskiej w Koronowie?  

Za- 18 głosów 

Przeciw – 0 głosów 

Wstrzymujące się – 0 głosów 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera. 

 

5.Sprawozdanie Burmistrza Koronowa z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodniczący obrad  - Przystępujemy do punktu piątego  porządku obrad sesji, do 

sprawozdania Burmistrza Koronowa z działalności międzysesyjnej. 
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Sprawozdanie zostało zamieszczone na eSesji. Czy mają Państwo radni jakieś 

pytania do sprawozdania? 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

 

Przewodniczący obrad  - Przystępujemy do punktu szóstego porządku obrad sesji, 

do informacji Przewodniczącej Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych interpelacjach 

i udzielonych odpowiedziach. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

7. Informacja z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Koronowie sp. z o.o. i z przygotowań do zabezpieczenia zimowego utrzymania 

dróg.  

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Przystępujemy do punktu 

siódmego porządku obrad sesji, do informacji z działalności Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie sp. z o.o. i z przygotowań do 

zabezpieczenia zimowego utrzymania dróg.  

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - O przedstawienie informacji 

poproszę Prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie 

sp. z o.o. Pana Marka Steca. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie sp. z o.o. 

Pan Marek Stec – Zostałem zobligowany przedstawić Państwu informację na temat 

działalności, informację z działalności Zakładu Komunalnej Spółki w Koronowie i 

przygotowań do zabezpieczenia zimowego utrzymania dróg. I tak Szanowni Państwo, 

to co tutaj pokrótce, żeby tutaj słupkami i tabelami nie zanudzać. Tylko te główne 

sekwencje, które mają największy, decydujący wpływ na działalność spółki. I tak 

przedstawię, jak to się ma na poszczególnych działach. Bo przecież działalność 
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poszczególnych działów wpływa na wynik bilansowy spółki. I tak dział wodociągi 

i kanalizacja, tutaj mamy zysk 435 tys. zł. Zarząd dróg gminnych minus 101 tys. zł. 

Ja nie będę przekazywał po przecinku. Gospodarka mieszkaniowa minus 6 tys. zł. 

Warsztaty, zlecenia komercyjne. Na dzień dzisiejszy warsztat nie funkcjonuje. Moim 

takim pierwszym działaniem, takim, że tak powiem sztandarowym i szkieletowym jest 

reaktywowanie i działanie w tym kierunku, aby warsztat wreszcie mógł normalnie 

funkcjonować. Bo po prostu nas nie stać nawet na takie drobne rzeczy, które my 

możemy na miejscu wykonać. Robimy to na zewnątrz, a to niestety kosztuje. Uważam 

tutaj oszczędności w tym kierunku niewspółmierne. Myślę, że na następnej sesji, 

może nie na następnej, ale w toku postępowań sesyjnych w innym terminie będę mógł 

Państwu już powiedzieć, jak to się ma do kosztów i do działalności, prawidłowej 

działalności warsztatów. Bo nie wyobrażam sobie, gdy pewne drobne rzeczy 

oczywiście specjalistyczne ja tutaj nie muszę tłumaczyć. Natomiast drobne rzeczy 

jesteśmy w stanie wykonywać u siebie na warsztacie.  To jest jakby takim działaniem 

moim. Również drugim działaniem, jeśli jestem przy warsztacie budowa stacji paliw. 

Jest to, że tak powiem bardzo organizacyjnie przydatne, a nie ukrywam, że 

i kosztowne. Również nie stać nas na obsługę „cepeentów” z zewnątrz. Koszty 

w granicach 15-20 groszy nawet dochodzą takiej. Gdybyśmy mieli stację u siebie na 

miejscu.  W związku z powyższym takie będę czynił starania. Następny dział 

dzierżawa pomieszczeń, tu jest 10 tys. zł na plusie. Sprzedaż towarów usług, zakupu 

20 tys. zł. Przychody finansowe na ten czas minus 18 tys. zł. Pozostałe przychody 

operacyjne 6 tys. zł. Te wszystkie działania, które wpływają na wartość działania 

naszej spółki sprowadziły się do wyniku bilansowego dodatniego 366 tys. zł w plusie. 

I tak jeśli chodzi o taki szybki bilans. Bardzo szybki i skrótowy, na analizę przyjdzie 

czas w późniejszym terminie. Bo to są bardzo takie rzeczy, że tak powiem 

szczegółowe. A to wynika z powstania wyniku. Wydział mieszkaniowy realizuje prace 

na bieżąco. Ich to działanie polega na zgłaszaniu poszczególnych mieszkańców.. 

Także tutaj nie ma żadnych zaległości. Zarząd dróg działa na bieżąco również. To też 

wynika z potrzeb jakie w danej chwili zaistnieją.  A w tej chwili najważniejszym takim 

zadaniem jest  utrzymanie dróg gminnych w okresie zimowym. Co później Państwu 

jeszcze przedstawię. Następnym działem największym, najbardziej istotnym, to co . 

Państwa dotyczy. Natomiast woda i ścieki, to jest taki trudny bardzo duży dział. Jest 
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tutaj bardzo dużo inwestycji, że tak powiem wykonanych, w trakcie realizacji. 

Wszystko, to co związane jest z wodą, ze ściekami. Na ten czas nie będę Państwa, że 

tak powiem zanudzał. Jeżeli bardziej szczegółowo, to bardzo proszę o informację. 

Bardzo dużo działań jest wykonanych w trakcie działania roku. W każdym bądź razie 

praktycznie cztery pozycje, które są do wykonania. Myślę, że z całą doskonałością ten 

dział sobie poradzi. Te inwestycje założone. Jeśli Państwo pozwolicie przystąpię teraz 

do takiej szybkiej, skrótowej informacji, jeśli chodzi o zimowe utrzymanie dróg. 

Zadania związane z zimowym utrzymaniem dróg są tak skonstruowane, tak 

podzielone, gdzie wszystko się będzie działo w Gminnym Centrum Zarządzania 

Kryzysowego, dyżury 24 godzinne. Trzech pracowników oddelegowanych, jeśli chodzi 

o dyżury. Państwo wiecie, tutaj akurat nie muszę Państwu przypominać. To Wy lepiej 

wiecie, co gdzie, co w trawie piszczy. Cały teren zimowego utrzymania dróg został 

podzielony na strefy. jest ich 8. Z czego 6 stref są to firmy, które utrzymują te drogi, 

jeśli chodzi o utrzymanie zimowe, wyłonione z przetargu. Natomiast 2, że tak powiem 

strefy są wykonywane, utrzymywane przez spółkę. Takim bardzo wrażliwym punktem 

jest najbardziej. Bo śnieg sami wiemy jak jest. Albo on jest, albo go nie ma. Ale i tak 

musimy być przygotowani. Dwie solanki na terenie Koronowa. Tą usługę wykonuje 

spółka w całości.  Z czego jedna pługo-solarka jest przygotowana na Koronowo, jedna 

na drogi sołeckie. Poszczególne sołectwa i posypujemy tylko asfalty. Materiał jaki jest 

zabezpieczony na utrzymanie zimowe na dzień dzisiejszy 200 ton solanki, 20 ton 

czystej soli, 5 ton chlorku magnezu. No i małe, drobne urządzenia do tego 

przystosowane. Na dzień dzisiejszy są realizowane ustawianie skrzynek z solanką. 

Tak z tych 8 regionów jest tak skonstruowane, że wyruszamy, robimy tą usługę tylko 

i wyłącznie przez osoby dyżurne, przez sołtysów no i oczywiście, jeśli zaistnieje taka 

sytuacja przez inne osoby do tego uprawnione. Także tutaj w tym temacie ja bym miał 

tyle krótkiej informacji. Jeśli są pytania, to bardzo proszę.   

 

Przewodniczący obrad  - Czy mają Państwo radni pytania do przedstawionej 

informacji? 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionej informacji.  
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koronowo. 

 

Przewodniczący obrad - Przystępujemy do  punktu ósmego, do rozpatrzenia projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Koronowo. 

 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem. 

Kto jest za? – 18 głosów 

Kto jest przeciw? – 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu? – 0 głosów 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera. 

 

Przewodniczący obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę Skarbnik Gminy Alicję Tymek. 

 

Skarbnik Gminy Alicja Tymek przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący obrad - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? 

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Zanim będziemy procedować uchwałę 

zmieniającą Wieloletnią Prognozę Finansową oraz uchwałę zmieniającą budżet, gdyż jak 

wiemy te dwie uchwały są ze sobą w pewien sposób  powiązane. Ze względu choćby na 

charakter  finansowy, chciałbym wnieść o usunięcie błędów formalnych i rachunkowych 

w nich zawartych. W załączniku 1 mamy informację o deficycie, który wynosi 

9.290.000,00 zł i że w treści tej uchwały w paragrafie 1 zostanie on sfinansowany 

przychodami z tytułu wolnych środków, jako nadwyżki środków pieniężnych z  rachunku 

bieżącego, bieżącym budżetu gminy, wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów 

wartościowych, kredytów, pożyczek z lat ubiegłych w wysokości 9.104.366,26 zł. 

Przychodami z niewykorzystanych w roku ubiegłym środków pieniężnych na rachunku 
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bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 

ustawach w wysokości 185.633,74 zł. Natomiast w tym załączniku nr 1 kwota 

prognozowanej nadwyżki budżetu przeznaczona na spłatę kredytów, pożyczek i wykup 

papierów wartościowych wynosi 0. W treści dalej załącznika nr 3 mamy taki zapis. Spłaty 

rat z tytułu zaciągniętych pożyczek, kredytów oraz wykup obligacji komunalnych w roku 

2020 wyniosą 4.630.000,00 zł do momentu rozliczenia innych źródeł, wolnych środków 

po zakończeniu okresu sprawozdawczego. To jest bilans za rok 2019. Zaplanowane 

rozchody zostaną pokryte po stronie przychodów emisja obligacji komunalnych zgodnie 

z art. 217  ust. 2 punkt 6 ustawy o finansach publicznych. Jawi się tutaj takie pytanie czy 

na dzień 25 listopada 2020 r. Gmina Koronowo nie przyjęła bilansu za rok 2019? I czy 

nie zostały rozliczone wolne środki? Dalej w następnym akapicie mamy zapis deficyt 

budżetu w kwocie 9.130.000, 00 zł, czyli już nie 9.290.000,00 zł zostanie sfinansowany 

przychodami z tytułu emisji obligacji komunalnych. Nie z  tytułu wolnych środków. Więc ja 

bym chciał się dowiedzieć również jaki jest deficyt i czym jest finansowany? Dalej w tym 

załączniku nr 3 mamy informację, że przy planowanym wstępnie deficycie budżetu 

w kwocie 9.130.000,00 zł z przewidywanym do sfinansowania przychodami z tytułu emisji 

obligacji komunalnych. Ostatecznie deficyt budżetu Gminy Koronowo w 2020 roku 

wyniesie 9.290.000,00 zł i zostanie sfinansowany przychodami z tytułu wolnych środków 

jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy wynikających 

z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów, pożyczek z lat ubiegłych 

oraz nadwyżki z lat ubiegłych w wysokości 9.290.000,00 zł. Pytanie czy deficyt będzie 

pokryty z wolnych środków, czy z obligacji? Cały czas w tej treści mamy różne 

informacje. Dalej w tym samym załączniku mamy informację o tym, że kontynuacja 

poprawy sytuacji na rynku pracy sprzyjać będzie wzrostowi wynagrodzeń. Na potrzeby 

założeń przyjęto, że w 2019 roku nominalnie tempo wzrostu przeciętnego wynagrodzenia 

w gospodarce narodowej wyniesie 7,6 % wobec 7% wzrostu zanotowanego średnio w 

2018. Pytanie z mojej strony tak naprawdę 2019 już się skończył i czy nie potrzeba tego 

zaktualizować, jeżeli chodzi o dane?  W dalszej części mamy informację, że ponadto 

okresy relatywnie słabego popytu krajowego zwłaszcza w latach 201 tysięcy 213 

zmuszały przedsiębiorców krajowych do szukania nowych rynków zbytu. Chciałbym 

wiedzieć,  co to jest za rok 201 tysięcy 213? Dalej jeżeli chodzi o załącznik nr 2. 
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W załączniku nr 2 dobrze jest, że część została już poprawiona ale cieszy mnie to. Ale 

cały czas mamy sytuację, w której są zadania tak zwane jednoroczne a w wieloletniej 

prognozie finansowej cały czas mówimy o tym, że powinny być zadania wieloletnie. I tak 

dotyczy to zadania: 1.1.1.1, 1.1.2.2, 1.3.1.1, gdzie w roku 2020 jeżeli chodzi o limit mamy 

kwotę 0, 1.3.1.2, 1.3.1.3, 1.3.1.8, 1.3.1.11, 1.3.1.14, 1.3.1.16, 1.3.1.20, 1.3.1.22, 

1.3.1.23, 1.3.28, 1.3.27, tutaj mamy też kuriozum, gdzie łącznych nakładów jest kwota 0. 

Limit w 2020 roku również 0. 1.3.2.18, 1.3.2.19, 1.3.2.20, to dotyczy załącznika nr 2.  

W związku z tym Panie przewodniczący wnoszę o usunięcie błędów w załączniku nr 2 

wymienionych przeze mnie. Wnoszę również o usunięcie błędów w załączniku nr 3 

do WPF – u wskazanych wcześniej. Następnie jaki jest deficyt, bowiem z treści uchwały 

zmieniającej budżet, uchwały w sprawie zmian do WPF – u i objaśnień do WPF – u 

deficyt finansowany jest albo środkami wolnymi, albo obligacjami. Wnoszę o usunięcie 

tych zapisów błędnych. Jeżeli chodzi o uchwałę zmieniającą budżet wnioskuje 

o usunięcie z załącznika nr 3 zadania inwestycyjnego w 2020 roku pozycja 98, która nie 

zawiera żadnych danych finansowych. Trudno bowiem jest realizować przez Wydział 

Inwestycji, Planowania i Rozwoju, przez Wydział Inwestycji i Planowania Przestrzennego 

inwestycji w Mąkowarsku, dla której zabezpieczono środki w ramach funduszu 

sołeckiego w kwocie oszałamiającej 0 zł. Proszę również o wyjaśnienie w załączniku nr 3 

do budżetu pozycja 83 co za majątek w kwocie 23,61 zł będzie wytworzony dla zadania 

adaptacja budynku starej remizy w Gościeradzu? Czy to nie powinien być wydatek 

bieżący? Proszę również o usunięcie błędów w załączniku nr 4 dotacje celowe i wydatki 

związane z realizacją zadań własnych w 2020 roku w rozdziale 85219. 

Przewodniczący obrad – Przepraszam Panie radny , przepraszam najmocniej ja jednak 

mimo wszystko chciałbym tutaj uporządkować to. I ja rozumiem, że ta pierwsza uwaga 

tak jak Pan radny sam zaznaczył, że te dwie uchwały integralnie się łączą. Ale głosujemy 

najpierw nad WPF – Em i chciałbym żeby wtedy wnosić tu uwagi przy budżecie. 

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Panie przewodniczący, jeżeli mogę odpowiadam. 

Tak jak zaznaczyłem na początku. Te dwie uchwały są współzależne. Mieliśmy już tutaj 

przykłady tego, że przyjmując WPF później nie mogliśmy dokonać zmiany, chociażby na 

ostatniej sesji, związanej z zakupem sceny. W związku z tym, jeżeli Pan przewodniczący 

pozwoli wyjaśnię wszystkie te uwagi, które powinny zostać zmienione i ewentualnie, 
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ponieważ łączy się to jedno z drugim. W związku z tym chciałbym dokończyć swoją myśl. 

jeśli Pan pozwoli to. 

Przewodniczący obrad – Dobrze, proszę bardzo.  

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Proszę również o usunięcie błędów w załączniku 

nr 4 dotacje celowe i wydatki związane z realizacją zadań własnych w 2020 roku 

w rozdziale 85219 Ośrodki pomocy społecznej, rozdziale 85295 Pozostała działalność, w 

rozdziale 85504 Wspieranie rodziny widnieje tam błędna nazwa paragrafu 4120. Jest tam 

zapisane: składki na fundusz pracy oraz solidarnościowy fundusz wsparcia osób 

niepełnosprawnych. Powinno być, tak mi się wydaje, zgodnie z drugim dokumentem. Bo 

w jednym dokumencie mamy tak nazwę, w drugim dokumencie mamy inną. Składki na 

fundusz pracy oraz fundusz solidarnościowy. Proszę również o usunięcie błędnej 

numeracji w załączniku nr 7 dotacje oraz pomoc finansowa udzielona z budżetu Gminy 

Koronowo podmiotom należącym do i nienależącym do sektora finansów publicznych w 

2020 roku. W części podmiotów należących do sektora finansów publicznych po 

numerach 13, 14, 15 powinna być cyfra 16 a nie 17. Chyba, że o czymś nie wiemy i ta 

cyfra się pojawi z zadaniem. Proszę również o usunięcie błędów w załączniku nr 8 plan 

dochodów i wydatków związanych ze świadczeniem usług w zakresie odbierania i 

zagospodarowania odpadów komunalnych z terenu Gminy Koronowo od właścicieli 

nieruchomości na 2020 rok. Widnieje również tam błędna nazwa paragrafu 4120 składki 

na fundusz pracy oraz solidarnościowy fundusz wsparcia osób niepełnosprawnych. 

Powinno być składki na fundusz pracy oraz fundusz solidarnościowy. Proszę również o 

usunięcie błędów w załączniku nr 9 wydatki na programy i projekty realizowane przez 

Gminę Koronowo ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych i funduszy 

spójności, pozycja 2.2 zawiera błędne podsumowanie. Ponieważ kwota 22.239,43 zł puls 

37.661,75 zł nie daje kwoty wskazanej 103.116,00 zł. Tylko według znanych mi zwykłych 

reguł matematycznych. Dla mnie ta wartość to 59.901,18 zł. Z tego też tytułu wnioskuję o 

poprawienie obydwóch projektów uchwał i wnioskuję o przerwę w obradach sesji do 

czasu wykazania prawidłowych danych do budżetu i WPF – u lub przesunięcia tych 

punktów na kolejną sesję. Uważam, że tak ważne dokumenty nie powinny być z błędami 

przez nas procedowane i w taki sposób nam przedstawiane. Dziękuję.  
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Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Poproszę w takim bądź razie Pana 

radnego, zanim poproszę o głos Panią skarbnik aby przygotować w między czasie 

jednoznaczny wniosek, jeden. Ale to za chwilę. Proszę bardzo, czy Pani skarbnik 

chciałaby odnieść się do tych wszystkich uwag? 

Skarbnik Gminy  Pani Alicja Tymek – Chciałabym się odnieść do informacji, które 

przed chwileczką przekazał nam Pan radny Gliszczyński. Po pierwsze chciałabym 

udzielić odpowiedzi na wieloletnią prognozę finansową. Kwestie dotyczące budżetu, 

myślę, że powinny być omówione wtedy, kiedy będzie rozmawiali na temat zmian do 

uchwały budżetowej. Ponieważ, to co podnosił Pan Gliszczyński trudno uznać za 

logiczne rozumowanie, wyciąganie właściwych wniosków. Jeśli chodzi o wieloletnią 

prognozę finansową dziwić może fakt, że słuchamy, czy słyszymy informacje od kogoś, 

kto od wielu lat związany jest z samorządem i doskonale powinien wiedzieć. Dziwi mnie 

to, że nie wiem jak powinna być przygotowana wieloletnia prognoza finansowa. I w jaki 

sposób ona jest skonstruowana. Odniosę się może do samej konstrukcji. Jak wiem 

dzisiaj jesteśmy na etapie prac nad budżetem na 2021 rok. Projekt wieloletniej prognozy 

finansowej został przygotowany przez nas i został Państwu dostarczony i złożony 

regionalnej izbie obrachunkowej. Chciałabym zwrócić uwagę, że w wieloletniej prognozie 

finansowej zamieszcza się informacje aktualne na tamten stan, czyli na dzisiaj. I ona 

odnosi się nie tylko do tego, co dotyczy wprost gminy i konkretnych rozwiązań tutaj na 

terenie gminy. Ale nawet mamy obowiązek zamieścić informację dotyczącą obszaru, 

czyli jakby tego środowiska zewnętrznego, czyli makroekonomicznych wskaźników i my 

to robimy. Z racji tego, że ten dokument jest aktualizowany. Jak Państwo wiedzą zwykle, 

gdy mamy sesję pojawiają się zmiany. Sposób prezentacji informacji dotyczących 

deficytu jest przeze mnie na bieżąco konsultowany z naszym kolegiantem. Więc 

chciałabym z pełną stanowczością powiedzieć, stwierdzić, że tutaj nie ma Panie 

Gliszczyński, Panie radny Gliszczyński, nie ma żadnych błędów, o których Pan tak mówił 

i wykrzykiwał i podkreślał kilka razy. Bo jeśli zwrócimy uwagę na załącznik nr 1, to ja bym 

powiedziała, że wiele kolumn, wiele pozycji zawiera 0 i to nie są żadne błędy. Nie wiem 

jak Panu radnemu Gliszczyńskiemu tłumaczyć, że 0 to też informacja i ona czasami musi 

być. Jeśli Pan tego nie rozumie, rozumiem, że cała reszta Szanownych Państwa radnych 

rozumie. Za co serdecznie dziękuję. A Panu już nie wiem jak tłumaczyć. Bo wypadałoby 

w końcu zrozumieć. Jeśli chodzi o kwestię deficytu, tam również nie ma błędów. Bo 
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nadwyżka to jest zapis ustawowy, która jest w części uchwały. Jest napisane 

przychodami z niewykorzystanych w roku ubiegłym środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu, wynikającym z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych. 

Te niewykorzystane środki, to są nadwyżki z lat ubiegłych, z różnych względów. Między 

innymi z tego powodu, że my kiedyś wygenerowaliśmy zysk, mieliśmy kredyty, obligacje, 

pożyczki. W związku z tym absolutnie tutaj nie ma błędów. I informacja zawarta w 

załączniku 1, w której mamy napisane na pokrycie deficytu 185.633,74 zł, na pokrycie 

deficytu budżetu z wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2, pkt 6 jak sobie 

poczytamy, pójdziemy do ustawy. To właśnie napisane jest skąd te wolne środki się 

pojawiają i stąd jest właśnie zapis odnoszący się do tego, że one między innymi właśnie 

z tych przychodów, z tych obligacji, pożyczek, których wcześniej były emitowane przez 

Gminę Koronowo. W związku z tym przychody gminy w wysokości 33.031.351,37 zł. 

dalej mamy nadwyżkę, która nie jest dedykowana w całości na pokrycie deficytu i w tym 

mamy kwotę, którą przeznaczamy na pokrycie deficytu i wolne środki, o których mowa w 

art. 217 i jaka część tych środków jest przeznaczona na pokrycie deficytu. Czyli 

podsumowując absolutnie tutaj, jeśli chodzi o załącznik 1 nie ma błędów. Są również 0 i 

te 0 zawsze były, będą. Bo taka jest konstrukcja, 0 podkreślam, to również jest 

informacja. Jeśli chodzi o załącznik 2 na poprzedniej sesji tłumaczyłam, wyjaśniałam, że 

mamy różne kolumny. Między innymi mamy łączne nakłady finansowe i mamy limity, 

które są przewidziane do poszczególnych wydatków w latach 2020 aż do roku 2026. 

Zgodnie z ustaleniami z regionalnej izby obrachunkowej taki sposób prezentacji 

przedsięwzięć w załączniku 2 jest właściwy. Muszę Państwu tutaj przypomnieć, nawet 

nie wszystkim. Absolutnie, jeśli ktoś poczuje się dotknięty, przepraszam. Ale w takim 

razie radnemu Gliszczyńskiemu przypomnę, że nasze uchwały podlegają również 

bieżącej kontroli, weryfikacji i nadzorowi Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. 

Proszę mi wierzyć, gdyby tam były błędy, a ten sposób prezentacji trwa cały czas. Na 

pewno informacja zwrotna by się pojawiła i musielibyśmy dokonać zmian. Bądź by 

uchwała została uchylona. Wracając łączne nakłady są przykładowo w kwocie 

1.438.357,19 zł, ale proszę zobaczyć to zadanie jakim jest termomodernizacja budynku 

Przedszkola Samorządowego w Koronowie, budynek przy ul. Dworcowej 5 było 

realizowane przez Urząd Miejski w Koronowie w latach 2019 – 2020. Łączne nakłady, to 

jest zupełnie inna informacja. Limity wydatków w poszczególnych latach mówią o tym ile 
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wprost w roku 2020, 2021 itd. Gdyby to zadanie jeszcze trwało dłużej. To są zupełnie 

inne informacje i limit zobowiązań, to również odrębne informacje. I tak należy rozumieć 

treść tych zapisów. I w przypadku termomodernizacji przedszkola wiemy, że zadanie było 

realizowane w dwóch latach 2019-2020. Łącznie chcieliśmy przeznaczyć na to ponad 

1.438.00,00 zł. Część tych wydatków wykonano w ramach budżetu 2019, ale część jest 

do poniesienia w roku 2020 i mówimy tutaj o kwocie 1.399.030,92 zł. W związku z tym 

absolutnie, to nie jest błąd. To jest sztuka przygotowanie wieloletniej prognozy 

finansowej, którą jeszcze raz podkreślę na bieżąco weryfikujemy z kolegiantami z 

opiekunami z regionalnej izby obrachunkowej. I tak musi być. Oczywiście kwestię zapisu 

przy wprowadzaniu przedsięwzięcia, które jest wartością 0. Też mówiłam, że to się 

zdarza wtedy, gdy planujemy najpierw przedsięwzięcie, ono potem z różnych powodów 

nie zostaje zrealizowane. Czasami w ogóle odstępujemy od realizacji a czasami coś 

przesuwamy. Wtedy kiedy z budżetu tegorocznego wchodzi do realizacji na lata 

następne.  Ja nie uważam żeby to była kwestia błędu. Ja myślę, że to jest mocna 

nadinterpretacja albo nawet próba zmanipulowania tej informacji. Ponieważ to w niczym 

nie przeszkadza. Wiem o tym, że wstępnie takie zadanie było przewidziane do 

zrealizowania i coś się stało po drodze. Jest to większa informacja a na pewno nie 

uchybienie. Wracając do objaśnień tak jak powiedziałam opisujemy sytuację, która 

wprost wynika z naszych tutaj rozwiązań z naszego otoczenia wewnętrznego. Ale 

również z tego jakie uwarunkowania zewnętrzne były. I co sprawia, że dzisiaj budżet 

państwa tak funkcjonuje, jak funkcjonuje, jak ma taką kondycję. Bo to jest w ścisłym 

związku z nasza sytuacją. Dla przykładu, jeżeli wiemy, że gdzieś tam budżet państwa 

proponuje wzrost wynagrodzeń, wzrost zatrudnienia. Jest to istotna informacja. To są 

tzw. wskaźniki makroekonomiczne. Ja bym chciała powiedzieć, że na tych wskaźnikach 

makroekonomicznych my budujemy budżet. Ale ponieważ jest to wieloletnia prognoza 

finansowa, to nie można tego oderwać od tego co się dzieje w przeszłości działo, dzieje 

dzisiaj i będzie się działo. One są istotne i my dzisiaj powinniśmy i Wy Państwo również 

przygotowując dokument, który będzie stanowił o sytuacji finansowej Gminy Koronowo, 

powinniśmy wziąć pod uwagę. Oczywiście można nic nie pisać ale uważam, że lepiej 

napisać, żebyśmy wszyscy wiedzieli co wpłynęło na to, że na przykład mamy dochody 

mniejsze. Bo pojawiła się ustawa zgodnie, z którą część osób do 26 roku zostały 

zwolnione. O tym nie można zapominać, bo to skutkuje sposobem szacowania podatków 
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dochodowych od osób fizycznych. I Państwo również jak będą czytali w całości ten 

dokument, to zobaczą, że tak było i będzie tych dochodów prawdopodobnie mniej. Jeżeli 

mówimy o tym, że stopa bezrobocia będzie wzrastała, to znaczy, że możemy spodziewać 

się mniejszych dochodów. Te informacje są dla Państwa bardzo istotne. Zresztą 

założenia makroekonomiczne przez wszystkie samorządy są uwzględniane. Nie idzie 

zaprojektować WPF – u bez uwzględniania otoczenia makro. Jeśli chodzi o sposób 

zaprezentowania deficytu, który tak skrzętnie podliczył Pan radny Gliszczyński. To też 

wynika z tego, że u nas deficyt zmieniał się w ciągu roku i sposób zaprezentowania 

punktu wyjścia. Tutaj na początku miało, to być z obligacji a dojście do obecnej sytuacji, 

to również było ustalone z naszym kolegiantem. W ten sposób Państwo widzą, co się 

działo. W jaki sposób na początku prezentowaliśmy, przygotowywaliśmy się. A jak, to 

wygląda dzisiaj. I absolutnie nie widzę podstaw żadnych, żeby to usuwać. Po prostu 

zabiorą sobie Państwo w ten sposób część informacji, które są istotne. Po rozliczeniu 

2019 roku. Tak jest napisane kwota zadłużenia na koniec wyniosła, tak mówimy o roku 

2019 . Wiemy, że 9770 i wychodzimy i dochodzimy do tego, to jest kolejne rozliczenie, 

żebyście wiedzieli, co się zadzieje, że my w końcu wejdziemy do długu 5.140.000,00 zł 

na koniec 2020 roku. To jest uważam chronologiczne przedstawienie Państwu punktu 

wyjścia 21 grudnia 2019 roku. Z jakim długiem zakończyliśmy rok ubiegły. I jak planuje 

się zakończyć 2020 rok. Jeśli chodzi o kwestie rozliczeń planowane przychody z tytułu 

obligacji . My z racji tego, że na początku, kiedy wchodziliśmy w 2020 rok, pamiętają 

Państwo była informacja o tym, że te obligacje się mają pojawić zresztą przy projekcie 

budżetu na 2021 rok zrobiliśmy podobny zabieg. Bo to wynika z przepisów, tak trzeba 

zrobić. Trzeba ten deficyt planowany na początku czymś starać się pokryć. Z uwagi na 

to, że 2019 rok ładnie skończyliśmy. Mieliśmy nadwyżkę odstąpiliśmy i dla Państwa to 

jest informacja. Tych obligacji w roku 2020 nie będzie. Ale pozostaje również informacja 

o planowanej  spłacie w kwocie, tam jest 4.630.000,00 zł i spodziewamy się z racji tego, 

że nie będzie zaciąganych nowych długów. Bo jest napisane 0. Po spłacie tego, co było 

9770 spłacamy tegoroczne obligacje i tam jest jeszcze pożyczka w kwocie chyba 

80.000,00 zł. dochodzimy do zadłużenia 5.140.000,00 zł. Informacja jest spójna i tam nie 

ma błędów. Można się po prostu tylko i wyłącznie czepiać, jeśli ktoś ma złą wolę i nie wie 

albo nie rozumie tego, albo po prostu nie chce. Ale ja rozumiem, że Szanowni Państwo 

wszyscy doskonale wiedza, że macie historię. Informacja na temat tego co jest, z czego 
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rezygnujemy, co z czego się bierze. Te wyliczenia są dodatkowe. Po to żeby Państwo 

wiedzieli nad jakim dokumentem pracują. Tyle w kwestii wieloletniej prognozy finansowej. 

chciałabym podkreślić, że tam nie ma błędów.  

 

Przewodniczący obrad – Dziękuję bardzo Pani skarbnik. Proszę Państwa czy oprócz 

tych merytorycznych wyjaśnień, to tutaj Pan radny też zwracał uwagę na literówki. I one 

są. Akurat widzę, tak na szybko. Na przedostatniej stronie wyjaśnień Pan radny zwracał 

uwagę w latach  201, 213. Faktycznie nie wiadomo. Na dole objaśnień na przedostatniej 

stronie.  

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek – To są literówki. powinno być 2012 – 2013. 

Przewodniczący obrad – 2012 – 2013 tak powinno być. Dziękuję za wyjaśnienia. 

poproszę tak Pan radny Gliszczyński w toku dyskusji. Panie radny, żeby to właśnie 

uporządkować. Proponuję w sposób następujący. Będziemy procedować albo i nie, jeżeli 

będzie taka wola WPF a potem budżet. Te uwagi, które Pan radny wnosił do budżetu, 

jeśli nie będzie trzeba powtarzać, żeby Pani skarbnik się do nich odniosła. To Pan po 

prostu nie będzie już musiał ich powtarzać. Ale nadal dyskutujemy w zakresie WPF – u. 

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Jeżeli można po tak kwiecistym wyjaśnieniu 

z nutka arogancji, to aż nie chce się komentować takich, takiego przedstawienia. 

Natomiast ja oczywiście powiem tak wielu z nas słyszało, że na żadne zadania nie ma 

środków finansowych. Nie mamy z czego realizować pewnych działań. A teraz się 

okazuje, że nagle znalazły się środki.  Można było, to wprowadzić i również mieszkańcy, 

którzy zgłaszali drobne, drobne propozycje do wprowadzenia do budżetu mogliby dzisiaj 

się z tego cieszyć. Ale rozumiem kwestia tego, że informację mieliśmy no nieprawdziwą, 

że nie ma pieniędzy. A okazuje się, że pieniądze jednak są. Tylko są w inny sposób 

spożytkowane. Jeśli oczywiście Państwo się godzicie na to żeby w tym kształcie uchwały 

były procedowane, moim zdaniem uchwała zrobiona z błędami nie powinna tak być. Ale  

ja na pewno nie będę się na to godził. W związku z tym nie będę tutaj w żaden sposób 

przeszkadzał temu co się dzieje. Ale swój głos w odpowiedni sposób i w odpowiednim 

momencie przekażę. Natomiast oczywiście podtrzymuję wniosek o poprawienie tych 

projektów uchwał. I wnioskuję o takie procedowanie. Jeżeli oczywiście Państwo radni 

wyrażą na to zgodę. Jeśli dla nich ta informacja jest prawidłowa i się zgadzają, to 

demokracja obowiązuje.  
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Przewodniczący obrad – Dobrze dziękuję. Czyli rozumiem, że jest ten wniosek 

dotyczący, o wniesienie poprawek.  Natomiast zanim go przegłosujemy proszę o dalsze 

głosy w dyskusji.  

Radny Pan Tomasz Skotnicki – Ja chciałbym tylko pytanie gwoli wyjaśnienia do Pana 

radnego Gliszczyńskiego. Ponieważ nie rozumiem, co Pan radny Gliszczyński miał na 

myśli mówiąc o tym, że nie było pieniędzy. Było mówione, że nie ma, nie ma pieniędzy 

na zadania. A teraz  zadania są realizowane w jakiś inny dziwny sposób. Ja bym bardzo 

prosił, żeby Pan radny wyjaśnił konkretnie o co Panu radnemu chodzi, żeby nie było 

niedomówień. Bo rzucanie takich haseł dla mieszkańców jest według mnie nie 

odpowiedzialne. 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek – Ja bym się chciała odnieść i powiedzieć Państwu 

jak funkcjonuje budżet. Bo ten, ten problem się pojawił w wypowiedzi Pana 

Gliszczyńskiego. To ja Państwu bym chciała powiedzieć a właściwie przypomnieć. Bo 

wszyscy Państwo o tym wiedzą. Oczywiście informacja głównie do Pana radnego 

Gliszczyńskiego.  Dostaliśmy informację z Ministerstwa Finansów na temat planowanych 

kwot. Tak się rok rocznie odbywa. Na początku jest to projekt. Są to kwoty wstępne. 

dopiero wtedy, kiedy zostanie przyjęta ustawa budżetowa na konkretny rok. Są 

przekazywane informacje ostateczne i w ciągu roku jak Państwo wiedzą dokonujemy 

zmian w budżecie w oparciu o decyzje finansowe np. Wojewody Kujawsko – 

Pomorskiego. I teraz kiedy sobie przeanalizują Państwo budżet na 2020 i porównają 

dzisiejsze kwoty z wielkościami z projektu budżetu, to Państwo zobaczą, że pieniądze 

przeznaczone na chociażby świadczenie 500+ starczyło wtedy na 9 miesięcy. Dlatego 

w tym roku sierpień, wrzesień, październik nawet dzisiaj jest zarządzenie Burmistrza 

Koronowa przyjmujące kolejne przychody, kolejne kwoty dochodów na to zadanie. Czyli 

zwiększamy limit.  Co to oznacza. Przecież to jest tylko prognoza. My nie wiemy, co 

będzie się działo w gospodarce w ciągu roku. Dlatego nawet budżet państwa w 100% na 

początku nie zabezpiecza wszystkich zadań. Tylko są dokonywane zmiany do budżetu.  

My robimy podobnie, to wynika z ostrożności. Nie możemy przewidzieć co będzie 

w październiku 2021 roku, w listopadzie, w grudniu. W związku z tym kiedy pojawiają się 

i jestem naprawdę zdziwiona. Bo Państwu przecież dajemy uchwały zmieniające budżet 

z uzasadnieniem i wskazujemy, że z uwagi na zrealizowane dochody wyższe niż te co na 

początku. Czyli właściwie w listopadzie poprzedniego roku prognozowaliśmy. One się 
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udały zrealizować. Ja się bardzo cieszę z tego, że one są wyższe i dzięki temu jest 

możliwość wprowadzenia kolejnych zadań. W związku tym, to nie jest tak, że pieniądze 

się biorą z nikąd. Nie my nie wiemy. To jest tylko prognoza. Ja myślę, że Państwo też nie 

są w stanie ocenić, co się wydarzy za 12 miesięcy, za 10 miesięcy.  I tak również robi 

budżet państwa. Nie daje pełnego finansowania, bo też nie wie co będzie. W związku 

z tym ja tutaj też przyznam rację Panu Gliszczyńskiemu, że rzeczywiście fajnie, że te 

pieniądze wykorzystujemy i wprowadzamy kolejne zadania. Ale nie ma możliwości 

przewidzenia wszystkiego. Dzisiaj kiedy robimy w listopadzie, tego co będzie za miesięcy 

10, 11. 

Przewodniczący obrad – Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – Ja chciałem się odnieść tutaj do słów 

Pana radnego Gliszczyńskiego, Skotnickiego, ale może jako burmistrz zacznę też jako 

historyk. W poprzedniej kadencji 2014 – 2018 przed głosowaniem budżetu bardzo często 

padało takie powiedzenie. Można powiedzieć maksyma, że budżet żyje. Pamiętam, że 

jako radny na początku nie do końca się z tym zgadzałem. Ale później jak najbardziej 

było to też dobrym wytłumaczeniem, z którym się nadal zgadzam, żeby uchwały 

przychodziły w terminie. Ale czasami jak się zdarzy, to mogą być później, żeby jak 

najwięcej zadań w ten budżet, że tak powiem umieścić. Zgadzałem się w tym. W tej 

kadencji kompletnie sytuacja się nie zmieniła. Budżet żyje. Jak Państwo prześledzicie 

sobie inwestycje, które wykonaliśmy. A budżet inwestycji był niezwykle napięty. To 

niektóre inwestycje, właściwie nawet może połowa z nich zrobiona była za połowę za 1/3 

wartości kosztorysowej. Bo tak teraz kształtuje się rynek. Stąd pojawiają się te środki. 

Budżet żyje. Tu się naprawdę nic nie zmieniło. A oszczędności po przetargowe, które się 

pojawiają chcemy dalej procedować i wrzucać je na kolejne zadania. Co uważam, że jest 

jak najbardziej zasadne. Dlatego nie rozumiem kompletnie tego argumentu. Ale nie 

widzę tutaj żadnego zdziwienia w swojej umysłowości, że nie rozumiem toku myślenia 

Pana Stanisława Gliszczyńskiego radnego rady miejskiej.  I nawet mnie to cieszy. Chcę 

tylko, żeby Państwo zrozumieli jak to wygląda.  Bo tu się naprawdę nic nie zmieniło. 

A pewne prognozy, które musimy dokonać są tylko wynikiem tego, że musimy wspólnie 

być za tą gminę odpowiedzialni. Tak naprawdę niczym się to nie różni. A jeśli chodzi 

o inwestycje. O ten eufemizm, że inwestycje, które mieszkańcy chcieli. Nie są 

wykonywane. Moi Państwo 23 listopada minęły 2 lata jak jesteście Państwo radnymi, a ja 
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burmistrzem. prowadzimy pewne statystyki, żeby Państwu je przedstawić. Jak te 2 lata 

kadencji się tutaj kształtowały. Jeśli chodzi o to, że mieszkańcy chcieli czegoś a czegoś 

nie wykonywaliśmy. To powiem Wam tak w samych drogach, odnosząc się do 2 lat 

poprzedniej kadencji zrobiliście Państwo 4 razy tyle kilometrów dróg z projektu. Dotacji 

uzyskaliście prawie 9 mln zł. To naprawdę argument, że to nie są inwestycje, których 

chcą mieszkańcy. Jest kompletnie nietrafiony i nie będę się do niego odnosił. Bo 

politycznie może jest uzasadniony. Bo uważam, że tutaj taki był wydźwięk tej 

wypowiedzi. Ale formalnie nie, kompletnie nie. 

Przewodniczący obrad- Pan radny Olech Raddatz. 

Radny Pan Olech Raddatz -  Wiemy, że wieloletnia prognoza finansowa jest to 

obszerny dokument. Pan radny Gliszczyński zarzucił tutaj mnóstwo błędów. Pani 

skarbnik odpowiedziała na te pytanie. Ja mam jedno pytanie Panie przewodniczący. Czy 

jest to uchwała z błędami?  Do Pani skarbnik. Żebyśmy wiedzieli nad czym głosujemy. 

Czy są tak jakieś błędy, czy nie? Pani skarbnik na koniec powiedziała, że nie ma. Ale 

tutaj Pan przewodniczący już nawet zarzucił literówki. Poproszę o konkretną odpowiedź. 

Czy są w tej uchwale błędy? 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek – W tej uchwale nie ma błędów. Pominięcie 

jednego myślniczka 2012 – 2013 jak się coś szybko pisze to może się zdarzyć. Przy 

komputerze, gdy się korzysta z tego narzędzia też mogą się przytrafić. Natomiast z pełna 

odpowiedzialnością po raz kolejny mówię, że tutaj nie ma błędów, które by wskazywały 

na to, że ta uchwała jest wadliwa. I absolutnie nie może podlegać głosowaniu przez 

Państwa. Ja chciałam zwrócić uwagę na to, że treść objaśnień została przeze mnie 

zmieniona w trzech miejscach i nie tam, gdzie Pan radny Gliszczyński wskazywał. Tylko 

to były wielkości dotyczące wysokości dochodów majątkowych, bo one uległy zmianie. 

Wielkości dotyczące średnich wydatków inwestycyjnych w latach 2020-2023 i chyba 

wydatków majątkowych. To są wielkości w cyfrach. Cała reszta funkcjonuje albo od 

początku roku, albo została zmieniona na sesji chyba majowej. Wtedy kiedy rozliczyliśmy 

budżet 2019.  

Radny Pan Olech Raddatz  - Chciałem podziękować. Literówki zawsze mogą się 

zdarzyć, ale jeśli nie ma więcej błędów. Nie mam więcej pytań. 

Radny Pan Stanisław Gliszczyński -  Ja tylko odpowiadając oczywiście Panu radnemu 

Skotnickiemu. Konwersacja z Panem, to naprawdę przyjemność. Więc tylko 
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odpowiadam, że mówię o zadaniach, które były zgłaszane. Chociażby remiza we 

Wtelnie. Nie ma pieniędzy. Teraz nagle się te pieniądze pojawiają. Z rozliczenia można 

było, to wprowadzić oczywiście wcześniej. Nie chcę tutaj odpowiadać, jeżeli chodzi 

o słowa Pana burmistrza. Bo cały czas mówiło się, że jest źle. Musi być lepiej. Kwestia 

zrealizowania tych zadań drogowych. To Panie burmistrzu ktokolwiek by nie był 

burmistrzem, to miałby tę szanse. Ponieważ poprzednia rada przygotowała kilka 

projektów drogowych, które uzyskały stosowne pozwolenia na budowę. Dzięki czemu 

można było złożyć pełną dokumentację o te środki rządowe na wsparcie budowy dróg. 

I dzięki temu mogliśmy te środki pozyskać. Więc tutaj chwała wszystkim, którzy w tym 

procesie długofalowym, długoletnim uczestniczyli. Nie mówię tutaj o sobie. Mówię 

o wszystkich radnych z poprzedniej kadencji. Bo taka była potrzeba a środki się znalazły 

dopiero w tym okresie. Chwała za to, że są, że mieszkańcy te inwestycje mają 

zrealizowane. Ja mówiłem o zupełnie mniejszych, drobnych po kilkaset tysięcy złotych. 

O których wspominano, żeby komuś tam cos pomóc, wesprzeć. Tego nie było. Ja to 

zbiorę jako wykaz i mogę spróbować wykazać w tej formie również jako, jako, jako 

załącznik., o którym Pan wspomniał, że Pan to może również przedstawić. Natomiast mi 

chodziło o prostą rzecz, że pewne elementy powinny być zrealizowane zgodnie 

z procedurami i przepisami prawa. Uważam, że tak nie jest. Ale to jest moje zdanie. Mam 

do tego prawo. W związku z tym podzieliłem się swoimi uwagami. A Państwo 

podejmiecie decyzję czy procedujemy w takiej formie, czy w innej. Taka jest demokracja.  

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski -  Ja mam tylko takie pytanie tutaj 

kończąc tą dyskusję z  mojej strony przynajmniej. Panie przewodniczący. Panie radny 

Gliszczyński ja mam takie pytanie. Ja rozumiem doskonale ten przekaz, że kadencja 

2014 – 2018 po to zrobiła 1, 8 km dróg w ostatnie 2 lata, żebyśmy my mogli zrobić 9. Ja 

to doskonale rozumiem i dziękuję za to. Ale proszę mi tylko powiedzieć nam wszystkim. 

Czym różni się Fundusz Dróg Samorządowych od niedawna Fundusz Dróg Rządowych 

od tzw. wcześniejszych programów jak schetynówka? 

Radny Pan Tomasz Skotnicki – Panie radny Gliszczyński nie rozumiem do końca co 

pan radny miał na myśli. Jeżeli mówiąc o Wtelno. No taka była wola rady, żeby Wtelno 

no na rok 2020 niestety nie było realizowane. Natomiast co do drobnych dopłat, to 

przecież nawet w tym budżecie, który za chwileczkę będziemy procedować doskonale 

widzimy ile pieniędzy z budżetu gminy zostało dołożone do funduszu, funduszów 
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sołeckich. Ile środków zostało dołożonych, bo gdyby nie zostały dołożone zadanie byłyby 

nie zrealizowane. No to przecież jest prosto, wprost w budżecie zapisane. To widać w 

tabelach.  

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Jeżeli mogę tylko króciutko ad vocem Panu 

burmistrzowi. Oczywiście różnica pomiędzy jednym a drugim programem jest taka, że 

środki, które były w tym czasie przeznaczone na drogi a teraz, które były przeznaczone 

są zupełnie różne. Tak jak Pan,to określił można powiedzieć jak 1 do 10.  

Przewodniczący obrad – Myślę, że będziemy powoli zmierzać ku zakończeniu tej 

dyskusji. Bo już te ostatnie uwagi merytorycznie nie wnoszą dużo, jeśli chodzi 

o wyjaśnienie poszczególnych punktów. Czy  uchybień zgłaszanych przez Pana radnego 

Gliszczyńskiego.  Dlatego myślę, że będziemy kończyć dyskusję. Natomiast padł tutaj 

wniosek o przegłosowanie czy jesteśmy za wniesieniem do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej poprawek, które przedstawił nam Pan radny Gliszczyński? Przystąpimy 

zatem do głosowania. Czy Państwo będziecie chcieli uwzględnić te poprawki. jakie 

zaproponował Pan radny i przeprowadzimy głosowanie. 

Kto jest za? - 1 głos 

Kto jest przeciw? – 12 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu? – 5 głosów 

Wniosek radnego Pana Stanisława Gliszczyńskiego nie został uwzględnionych przez 

radnych. 

Przewodniczący obrad - Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego 

imiennego. 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

 Stwierdzam, że 14 głosami „za”, przy 1 głosie  „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących 

się” Rada Miejska w Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 14  głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciw” oraz 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/266/20  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

prognozy Finansowej gminy Koronowo. 
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Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Koronowo na rok 2020. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  – Przystępujemy do punktu 

dziewiątego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Koronowo na rok 2020. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem. 

 

Kto jest za? – 18 głosów 

Kto jest przeciw? – 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu? – 0 głosów 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera. 

 

Przewodnicząca obrad Pan Bogusław Guziński  - Zatem projektu uchwały nie 

będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Skarbnik Gminy Alicję Tymek. 

 

Skarbnik Gminy Alicja Tymek przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, 

Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? Ale najpierw jeszcze, bo już tutaj 

zostały sformułowane różne uwagi przy WPF-ie dotyczące budżetu. Czy Pani skarbnik 

chciałaby się już do nich odnieść? 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek -  Panie przewodniczący pozwoli Pan prosiłabym 

o ich wyartykułowanie ponownie i ja będę się wtedy odnosiła.  

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Dobrze. Kto z Państwa chce zabrać 

głos w dyskusji? 
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Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Jeżeli można ja oczywiście podtrzymuję. Myślę, 

że są do wglądu. Proszę odsłuchać będzie możliwość ustosunkowania się. Natomiast 

moje pytanie dotyczy załącznika nr 2 do budżetu i rozdziału 75023 §4010 wynagrodzenia 

osobowe pracowników administracja publiczna. Mamy tutaj zwiększenie o 30.402,02 zł. 

Chciałbym wiedzieć, uzyskać informację na co to jest?  Jakie to jest przeznaczenie? Czy 

to jest kwestia nagród? Czy to jest kwestia rozliczeń innych? 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek – To jest na wynagrodzenia. Na tym etapie jeszcze 

nie ustalaliśmy, jeszcze nie przymierzaliśmy się. Dlatego, że pracowaliśmy nad 

budżetem. Aktualnie pracowaliśmy również nad uchwałami budżetowymi i dopiero teraz 

będziemy przeliczali, sprawdzali jaka ewentualnie kwota byłaby na nagrody. Ale póki co 

jest to na wynagrodzenia osobowe pracowników.  

Radny Pan Stanisław Gliszczyński - Czyli rozumiem, że podwyżki, które były 

w pandemii w kwietniu nie zostały przeliczone i mamy tutaj kwotę, której nie wiemy na co 

przeznaczymy. Tak, tak mam to rozumieć? 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek – Ja chciałabym zwrócić uwagę na komentarz 

Pana radnego przy WPF – ie. Podniósł Pan jakiś argument o niegrzeczności z mojej 

strony. Bardzo bym Pana radnego prosiła o powstrzymanie się od tych złośliwych 

komentarzy. One są niestosowne. Mieszkańcy Koronowa myślę, że nie będą przychylnie 

patrzyli na te złośliwości. Bo nie po to zasiadają za ekranami przy komputerach żeby to 

wysłuchiwali. Więc moja gorąca prośba aby Pan się powstrzymał. Szanowny Panie jeśli 

jest napisane na wynagrodzenia, to nie jest na byle co tylko na wynagrodzenia dla 

pracowników. I to jest przeznaczenie. Jeśli Pan tego nie rozumie, to jest Pana problem. 

Natomiast w temacie tego czy były podwyżki i kto podjął decyzję o podwyżce? Na pewno 

nie skarbnik gminy. Tylko ja myślę, że takie pytanie powinien Pan skierować do Pana 

burmistrza.  

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Oczywiście wszystkie pytania zgodnie ze 

statutem są kierowane do Pana burmistrza. A Pan burmistrz decyduje o tym kto 

odpowiada. To pierwsza rzecz. Druga rzecz niegrzeczne zachowanie, to myślę, że to 

wzajemnie vice versa trzeba powstrzymać emocje. Ja ze swej strony staram się. Myślę, 

że to działa w dwie strony. Natomiast  kwestia tego o co pytałem, to jest kwestia, jeżeli 

zwiększamy o jakąś kwotę, to ona z czegoś wynika. W związku z czym pytałem z czego 
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wynika ta kwota i na co ma być przeznaczona? Tak no to chyba jest, nie wiem czy 

jeszcze bardziej logicznie można coś przedstawić.   

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Proszę Państwa tu nie ma potrzeby, 

żeby eskalować nastroje. I ja Państwu to jako przewodniczący obrad zwracam uwagę na 

to, żeby powściągnąć pewne emocje. One są dzisiaj niepotrzebne.  Kto z Państwa chce 

zabrać głos w dyskusji jeszcze? Nie ma. W związku z tym zmykam dyskusję, 

przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

 Stwierdzam, że 16 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

Rada Miejska w Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 16  głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciw” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/267/20  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Koronowo na rok 2020. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Olech Raddatz. 

Na obrady sesji wrócił radny Pan Olech Raddatz. Obecnych 18 radnych. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodzin dla Gminy Koronowo na lata 2021-2023. 

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu dziesiątego porządku obrad sesji, 

do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodzin dla Gminy Koronowo na lata 2021-2023. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 

 

Kto jest za? 18 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 
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Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera. 

 

Przewodniczący obrad - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale 

o wprowadzenie poproszę Panią Karolinę Krolik. 

 

Pani  Karolina Krolik przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, 

Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji?  

Radna Pani Małgorzata Szymczak –  Chciałabym tutaj w tym momencie – 21 

listopada przypada Dzień Pracownika Socjalnego. Ja chciałabym w imieniu swoim 

oraz w imieniu pozostałych Państwa radnych oraz wszystkich mieszkańców 

serdecznie podziękować za wkład pracy jaki Państwo wnoszą w pomoc drugiemu 

człowiekowi. Dziękuję serdecznie. Jesteśmy wdzięczni i doceniamy. 

Pani Karolina Krolik – Bardzo dziękuję w imieniu asystentów rodziny, pracowników 

socjalnych i dyrekcji ośrodka pomocy społecznej. 

Obrady sesji opuścił radny Pan Tomasz Gordon. Obecnych 17 radnych. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński – Zatem zamykam dyskusję. 

Przechodzimy, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego.  

 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński   - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymującym się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/268/20 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodzin dla Gminy Koronowo na lata 2021-2023. 
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Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej przyjęty uchwałą Rady Miejskiej 

w Koronowie z dnia 18 marca 2020 r., Nr XXIII/199/20, Program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

miasta i  gminy Koronowo na rok 2020. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński – Przystępujemy do punktu 

jedenastego porządku obrad sesji do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej 

przyjęty uchwałą Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 18 marca  2020 r., Nr 

XXIII/199/20, Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta i  gminy Koronowo na rok 2020. 

Obrady sesji opuściła radna Pani Mirosława Holka. Obecnych 16 radnych. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński – Wnoszę o to by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikami iuzasadnieniem. Kto z państwa jest za nie 

odczytywaniem?  

 

Kto jest za? 16 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon, Pani Mirosława Holka. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński -  Zatem projektu uchwały nie 

będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Krajobrazu i Zarządzania Energią Agatę Szulc. 
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Pani Kierownik Wydziału Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Krajobrazu i 

Zarządzania Energią Agata Szulc przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński – Otwieram dyskusję. Kto z Pań, 

Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? Nie widzę, zatem zamykam dyskusję 

przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

Przewodniczący obrad  Pan Bogusław Guziński - Stwierdzam, że 16 głosami „za”, 

przy 0 głosów „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 16 głosami 

„za”, 0 głosach „przeciwnych, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/269/20  zmieniającą przyjęty uchwałą Rady Miejskiej w Koronowie 

z dnia 18 marca  2020 r., Nr XXIII/199/20, Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta i  gminy 

Koronowo na rok 2020. 

 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon, Pani Mirosława Holka. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Koronowo. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Przystępujemy do punktu 

dwunastego porządku obrad sesji: do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Koronowo. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 



 

 

28 

 

 

Kto jest za? 16 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon, Pani Mirosława Holka. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Zatem projektu uchwały nie 

będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału 

Gospodarki Gruntami i Gospodarki Komunalnej Agnieszkę Szwesta. 

 

Pani Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki Komunalnej 

Agnieszka Szwesta przedstawiła projekt uchwały.   

 

Przewodniczący obrad -   Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radny chciałby 

zabrać głos w dyskusji? 

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Takie dopowiedzenie, ponieważ myśmy mieli 

projekt 1 a doszedł projekt 2. Różnica między projektem 1 a 2? 

Pani Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki Komunalnej 

Agnieszka Szwesta – Projekt 2 związany jest z tym, że dostaliśmy pozytywna opinie 

inspektoratu sanitarnego w Bydgoszczy. Stąd jest ta poprawka dotycząca daty 19 

listopad 2020 rok. 

 Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński – Jeszcze ktoś z Państwa? Nie 

widzę, zatem zamykam dyskusję przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Stwierdzam, że 16 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 
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Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 16 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/270/20 w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Koronowo. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon, Pani Mirosława Holka. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Przystępujemy do punktu 

trzynastego  porządku obrad sesji do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 

 

Kto jest za? 16 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon, Pani Mirosława Holka. 

 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Zatem projektu uchwały nie 

będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału 

Gospodarki Gruntami i Gospodarki Komunalnej Agnieszkę Szwesta. 
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Na obrady sesji wróciła radna Pani Mirosława Holka. Obecnych 17 radnych. 

 

Pani Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki Komunalnej 

Agnieszka Szwesta przedstawiła projekt uchwały.   

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, 

Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję. 

Przystępujemy do głosowania jawnego imiennego.  

 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/271/20 uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński zarządził 10 minut przerwy. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  wznowił obrady sesji po 

przerwie.        

Obecnych 17 radnych.                                                                                

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 
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Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu czternastego porządku obrad 

sesji do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikiem i  uzasadnieniem. 

Kto jest za? 17 głosów  

Kto jest przeciw? 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Przewodniczący obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki 

Komunalnej Panią Agnieszkę Szwesta. 

Pani Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki Komunalnej 

Agnieszka Szwesta przedstawiła projekt uchwały.   

 

Przewodniczący obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusje, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 
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Uchwałę Nr XXXII/272/20 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

,,Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Koronowo na lata 2018-2022”. 

 

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu piętnastego porządku obrad sesji 

do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

,,Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Koronowo 

na lata 2018-2022”. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikiem i  uzasadnieniem. 

Kto jest za? 17 głosów 

Kto jest przeciw? 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu 0 głosów? 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Przewodniczący obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki 

Komunalnej Panią Agnieszkę Szwesta. 

Pani Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki Komunalnej 

Agnieszka Szwesta przedstawiła projekt uchwały.   
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Przewodniczący obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/273/20 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

,,Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Koronowo na lata 2018-2022”. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowej oznaczonej nr ewidencyjnym 124/42, położonej w 

Koronowie, stanowiącej własność Gminy Koronowo. 

 

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu szesnastego porządku obrad 

sesji do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowej oznaczonej nr ewidencyjnym 124/42, położonej w 

Koronowie, stanowiącej własność Gminy Koronowo. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Kto jest za? 17 głosów 

Kto jest przeciw? 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu 0 głosów? 
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Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Przewodniczący obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki 

Komunalnej Panią Agnieszkę Szwesta. 

Pani Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki Komunalnej 

Agnieszka Szwesta przedstawiła projekt uchwały.   

 

Przewodniczący obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/274/20 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej oznaczonej nr ewidencyjnym 124/42, położonej w Koronowie, 

stanowiącej własność Gminy Koronowo. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru.  

 

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu siedemnastego porządku obrad 

sesji do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
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wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Kto jest za? 17 głosów 

Kto jest przeciw? 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu 0 głosów? 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Przewodniczący obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki 

Komunalnej Panią Agnieszkę Szwesta. 

Pani Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami i Gospodarki Komunalnej 

Agnieszka Szwesta przedstawiła projekt uchwały.   

 

Przewodniczący obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/275/20 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wysokości 

dziennych stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu 

„Kujawsko-Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-

2020. 

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu osiemnastego porządku obrad 

sesji do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu 

„Kujawsko-Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020. 

. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Kto jest za? 17 głosów 

Kto jest przeciw? 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu 0 głosów? 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Przewodniczący obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę Pana Dyrektora Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Koronowie Dariusza Karwata. 

Pan Dyrektor Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie 

Dariusz Karwat przedstawił projekt uchwały.   

 

Przewodniczący obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 
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Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/276/20 w sprawie przyjęcia do realizacji projektu „Kujawsko-

Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020. 

 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

19.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu  

żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie gminy Koronowo na rok 

2021. 

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu dziewiętnastego porządku obrad 

sesji do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu  żyta 

dla celów wymiaru podatku rolnego na terenie gminy Koronowo na rok 2021. 

. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Kto jest za? 17 głosów 

Kto jest przeciw? 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu 0 głosów? 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Przewodniczący obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału Finansowo – Budżetowego Barbarę 

Koniarską. 

Pani Kierownik Wydziału Finansowo – Budżetowego Barbara Koniarska 

przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? 
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Radny Pan Stanisław Gliszczyński –  Ja mam pytanie względem procentowego 

obniżenia od tej kwoty GUS- owskiej do aktualnie proponowanej. Jakie jest procentowe  

obniżenie? W porównaniu z procentowym obniżeniem od kwoty GUS- owskiej, jeżeli 

chodzi o działalność gospodarczą i podatek od budynków zajętych pod działalność 

gospodarczą. 

Pani kierownik Barbara Koniarska – Panie radny jeśli chodzi o procentowo. Obniżamy 

stawkę podatku rolnego GUS -  owską o 9,48%. Natomiast stawkę na podstawie 

obwieszczenia Ministra Finansów w sprawie górnych stawek kwotowych podatków i opłat 

lokalnych o około 14%. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński – Ja pozwolę sobie tutaj zająć głos. 

W pracach poszczególnych komisji padały propozycje. Te propozycje nie miały może 

tutaj na celu uzyskanie jakiegoś dużego efektu finansowego. Ale właśnie w kontekście 

może pytania Pana radnego Gliszczyńskiego, właśnie chcieliśmy zastosować pewnego 

rodzaju solidaryzm w całej gminie. Bo jeżeli podwyższyliśmy podatek przedsiębiorcom od 

budynków pod ich działalność, to chcieliśmy symbolicznie, bo to miała być symbolika do 

54,00 zł. czyli o 1 zł tylko na decytonie. Bo padała taka propozycja. Czyli to jest mniej 

więcej 2.50 zł od hektara. To jest symboliczne ale chcieliśmy to powiązać właśnie z tym, 

żeby to było sprawiedliwie dla wszystkich.  I dla przedsiębiorców, którzy borykają się z 

kłopotami. Ale też żeby to było powiązane z rolnikami, którzy też oczywiście borykają się 

z kłopotami. Nie zyskało to akceptacji w pracach poszczególnych komisji. Dlatego ten 

wniosek jakby nie przeszedł. Nie był procedowany dalej, żeby zwiększyć o te 1zł i dzisiaj 

pozostajemy przy wniosku 53,00 zł za decytonę. Czyli to jest poziom tegoroczny i to jest 

tyle, jeśli chodzi o moje wystąpienie. 

 

Przewodniczący obrad  - Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego 

imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie 
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Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 13 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 13 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 4 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/277/20 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu  żyta dla 

celów wymiaru podatku rolnego na terenie gminy Koronowo na rok 2021. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

20.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia 

poboru w drodze inkasa podatków od osób fizycznych wpłacanych w formie 

łącznego zobowiązania pieniężnego oraz podatków: rolnego, od nieruchomości i 

leśnego nie stanowiących łącznego zobowiązania pieniężnego oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu dwudziestego porządku obrad 

sesji do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia 

poboru w drodze inkasa podatków od osób fizycznych wpłacanych w formie łącznego 

zobowiązania pieniężnego oraz podatków: rolnego, od nieruchomości i leśnego nie 

stanowiących łącznego zobowiązania pieniężnego oraz określenia inkasentów i 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Kto jest za? 17 głosów 

Kto jest przeciw? 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu 0 głosów? 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 
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Przewodniczący obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału Finansowo – Budżetowego Barbarę 

Koniarską. 

Pani Kierownik Wydziału Finansowo – Budżetowego Barbara Koniarska 

przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

Obrady sesji opuścił radny Pan Artur Koper. Obecnych 16 radnych. 

 

Przeprowadzono głosowanie 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 16 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 16 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/278/20 zmieniającą uchwałę w sprawie zarządzenia poboru w 

drodze inkasa podatków od osób fizycznych wpłacanych w formie łącznego 

zobowiązania pieniężnego oraz podatków: rolnego, od nieruchomości i leśnego 

nie stanowiących łącznego zobowiązania pieniężnego oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon, Pan Artur Koper. 

 

21.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia z 

podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na tworzenie nowych 

miejsc pracy związanych z nową inwestycją. 

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu dwudziestego pierwszego 

porządku obrad sesji do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
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sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na 

tworzenie nowych miejsc pracy związanych z nową inwestycją. 

Na obrady sesji wrócił radny Pan Artur Koper. Obecnych 17 radnych. 

. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Kto jest za? 17 głosów 

Kto jest przeciw? 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu 0 głosów? 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Przewodniczący obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę Panią Kierownik Wydziału Finansowo – Budżetowego Barbarę 

Koniarską. 

Pani Kierownik Wydziału Finansowo – Budżetowego Barbara Koniarska 

przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/279/20 zmieniającą uchwałę w sprawie zwolnienia z podatku 

od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na tworzenie nowych miejsc 
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pracy związanych z nową inwestycją. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

22.Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie przyjęcia programu współpracy 

Gminy Koronowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu dwudziestego drugiego  

porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały  w sprawie przyjęcia 

programu współpracy Gminy Koronowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 

 

Kto jest za? 17 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Przewodniczący obrad - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale 

o wprowadzenie poproszę Kierownika Wydziału Obsługi Przedsiębiorczości i Promocji 

Panią Brygidę Berkowicz - Wyrzykowską 

 

Pani  Kierownik Wydziału Obsługi Przedsiębiorczości i Promocji Brygida 

Berkowicz – Wyrzykowska przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 
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Przeprowadzono głosowanie 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/280/20 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 

Koronowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2021. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

23.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Koronowo.   

Przewodniczący obrad – Przystępujemy do punktu dwudziestego trzeciego  

porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie aktualizacji Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Koronowo.   

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 

 

Kto jest za? 17 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Przewodniczący obrad - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale 

o wprowadzenie poproszę Kierownika Wydziału Obsługi Przedsiębiorczości i Promocji 

Panią Brygidę Berkowicz - Wyrzykowską 
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Pani kierownik wniosła o dokonanie autopoprawki w celu ujednolicenia nazewnictwa w 

zakresie tytułu uchwały. Wyrazy Gospodarki Niskoemisyjnej należałoby napisać z dużej 

litery. Również poprzez dopisanie w załączniku do uchwały słowa „dla”. Zgodnie z 

wprowadzoną autopoprawką tytuł załącznika do uchwały powinien brzmieć: „Plan 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy koronowo”. Jednocześnie na każdej stronie tego 

dokumentu zmienia się też nagłówek na „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Koronowo”. Ponadto w związku z otrzymaniem opinii Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Bydgoszczy i Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w 

Bydgoszczy należy uzupełnić brakujące informacje w uzasadnieniu. Poprzez dodanie w 

miejscach wykropkowanych: w pierwszym - 20.11.2020 i w drugim - 

WOO.410.349.2020.AT oraz w trzecim miejscu – 17.11.2020 i w czwartym miejscu – 

NNZ.9022.1.450.2020. 

 

Przewodniczący obrad  - Poprawki, które Pani zaproponowała zostały już naniesione, 

dlatego.  

Pani  Kierownik Wydziału Obsługi Przedsiębiorczości i Promocji Brygida 

Berkowicz – Wyrzykowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący obrad   - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

 

Przeprowadzono głosowanie 

 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Stwierdzam, że 17 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymującym się” Rada Miejska w Koronowie 

uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17 głosami 
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„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/281/20 w sprawie aktualizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Koronowo.   

Nieobecni radni: Katarzyna Szulta – Romaniuk, Pani Elżbieta Mojzesowicz, Pan 

Piotr Mitera, Pan Tomasz Gordon. 

 

24. Zapytania, wnioski i informacje. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński – Przechodzimy do punktu 

dwudziestego czwartego porządku obrad, to jest zapytania, wnioski i informacje.  

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński  - Proszę kto z Pań, Panów 

radnych ma jakieś zapytania, wnioski, informacje? 

Radny Pan Henryk Borowicz- Chciałbym złożyć wniosek w sprawie uwzględnienia w 

projekcie rewitalizacji rynku w Koronowie postawienia obelisku z pamiątkową tablica 

celem uczczenia 100 rocznicy powrotu Koronowa do wolnej Polski.23 stycznia 1920 

roku po latach zaborów. W podziękowaniu za wolność pokoleniom, które walczyły 

zbrojnie o Polskę niezawisłą i niepodległą i oddali za nią życie. 

 

Radna Pani Ewa Szymańska – Składam wniosek o zakup nowych tabletów dla 

Radnych Rady Miejskiej w Koronowie. Służą one 3 kadencję. No ja dzisiaj niestety nie 

mogłam korzystać z mojego tabletu, bo nie mógł się naładować. Korzystałam z obsługi 

informatycznej,. za co bardzo dziękuję. Są one niezbędnym narzędziem do pracy na 

sesji, jak i też na komisjach. Także  proszę o rozpatrzenie jak najszybciej tego 

wniosku. 

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Pytanie 1 , w związku z tym, iż nie otrzymałem 

odpowiedzi na zadane pytanie podczas XXXI sesji rady miejskiej. W związku z tym 

ponownie zwracam się z prośbą o udzielenie odpowiedzi w temacie progu 

zwalniającego, słynnego już w Koronowie przy ul. Al. Jana Pawła II. Jaki był koszt i kto 

wykonywał. Proszę o przekazanie kopii faktury, zlecenia. I 2 również w związku 

nieotrzymaniem pełnej odpowiedzi na pytanie dotyczące przejęcia działki 66/7 przez 

Gminę Koronowo od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Proszę o odpowiedź 

jaki jest problem z przejęciem w/w działki? I jakie działania zamierza Pan podjąć aby 

tę działkę przejąć? Jeżeli chodzi o następne pytania dotyczą budżetu obywatelskiego. 
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Jaki wydział będzie urzędu, będzie odpowiedzialny za realizację budżetu 

obywatelskiego? Drugie pytanie kiedy planuje się rozpoczęcie procedury naboru 

projektów do budżetu obywatelskiego? Trzecie jakie zadania wykonywał Punkt 

Informacji Turystycznej w Koronowie w październiku i listopadzie, czyli zachorowań na 

COVID? Czwarte pytanie w związku z zakwalifikowaniem się do II etapu projektu 

Kolej+, dotyczącego przywrócenia ruchu kolejowego do Koronowa proszę o informację 

jakie skutki finansowe wywrze ta ewentualna realizacja tego projektu na budżet Gminy 

Koronowo. Przystępując do programu z pewnością poczynione zostały jakieś 

symulacje. Jakie będą ewentualne obciążenia dla budżetu gminy w tym zakresie. 

Proszę również o wskazanie z jakimi kategoriami ewentualnych wydatków gmina 

będzie musiała się tutaj liczyć? 

 

25. Składanie interpelacji.  

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński – Zatem przechodzimy do punktu 

piątego, do składania interpelacji.  

Przewodniczący obrad – Bardzo proszę, kto z Pań, Panów radnych chciałby złożyć 

interpelację?. 

Radni interpelacji nie złożyli. 

 

26. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński - Przechodzimy do punktu 

dwudziestego szóstego porządku obrad sesji, do odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania. Bardzo proszę, kto Panów?  

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – Wniosek Pana Henryka Borowicza 

radnego, postument na rynku. Dziękujemy za sugestię. Myślę, że do końca roku 

będziemy mieli też koncepcję dla Państwa radnych do przedstawienia co tam może 

się zadziać na tym rynku. Jakie mamy my pomysły. Będziemy liczyć też na Wasz 

udział w tym. 

Jeśli chodzi o tablety oczywiście postaramy się to ująć. Tutaj jest też wniosek o do 

prezydium rady o remonty pomieszczeń dalszych biura rady.  

Jeśli chodzi o radnego Gliszczyńskiego bardzo przepraszam jeśli nie otrzymał Pan tej 

odpowiedzi. Niezwłocznie Pan je otrzyma. Bardzo za to przepraszam.  
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Jeśli chodzi o budżet  obywatelski również otrzyma Pan na piśmie.  

Jeśli chodzi o skutki finansowe programu Kolej+, będą znane po ponownym spotkaniu 

z samorządami, które będą uczestniczyły w tym projekcie. Chodzi tam zapewne o te 

15% wkładu własnego i w studium wykonalności będzie, to znane dopiero po 

spotkaniu z samorządowcami i z Marszałkiem Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego. Szczegółowo o kolei o wniosku, na który dostaliśmy dopiero odpowiedź, 

to poproszę mojego zastępcę Pana Piotra Kazimierskiego. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Piotr Kazimierski – Wczoraj otrzymaliśmy 

informację właśnie z  PKP Polskie Linie Kolejowe S.A., że nasz wniosek złożony do 

programu Kolej+ przeszedł I etap weryfikacji. Został zakwalifikowany do II etapu 

naboru. W związku z powyższym będziemy starali się zorganizować w przyszłym 

miesiącu spotkanie w przedstawicielami samorządów na terenie, których planowana 

linia miałaby przebiegać. Jak również i z przedstawicielami urzędu marszałkowskiego. 

Albo uda nam się, to zrealizować w formie, że tak powiem tradycyjnego spotkania, 

albo będziemy realizowali, to w formie wideokonferencji. Zobaczymy jaki będzie 

odzew i chęci poszczególnych samorządów. Na chwilę obecną, jeżeli chodzi o drugi 

nabór wniosków musimy przygotować taką symulację, plan jak dokładnie już przed 

wykonawczy. Tak jakby, że tak powiem. Koszt  jaki będzie po naszej stronie w tej 

chwili, to tak naprawdę będzie wynikowa tego w jakiej wysokości z postępowania 

przetargowego. jaka firma się zgłosi i w jakiej wysokości taki plan, symulacja będzie 

nas kosztowała. Będzie tu musiała na pewno nastąpić współpraca wszystkich 

samorządów przez, które przebiega ta trasa. Aby móc tutaj mówić jakie, to są środki. 

Ile będzie przypadało na poszczególną gminę. Kolejnym etapem, jeżeli już będzie 

zrealizowane, to i również w II etapie pozytywnie ocenione przez PKP Polskie Linie 

Kolejowe S.A., to dopiero wtedy tak naprawdę kiedy już będziemy mieli kosztorys 

wykonawczy będziemy mogli mówić o jakich kwotach tutaj mówimy. Jeżeli chodzi o 

wykonanie całej infrastruktury.  

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – Ja tylko chciałem dopowiedzieć 

tutaj, żeby to wybrzmiało dobrze. Z naszej strony dziękujemy bardzo lokalnym 

społecznikom, którzy zaangażowali się. Znaczy nie tylko lokalnym, którzy 

zaangażowali się w ten projekt i myślę, że bez ich pomocy na pewno by się to nie 

zadziało. Także bardzo za to dziękuję. 
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27. Zamknięcie obrad sesji.  

Przewodniczący obrad Pan Bogusław Guziński – Dziękuję bardzo. W związku z 

wyczerpaniem porządku obrad zamykam XXXII sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

Dziękuję. 

Sesja trwała od godziny 10.00 do godziny 12.35. 

Koronowo, 04 grudnia 2020 r.  

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie 

 

/ - / Bogusław Guziński 

 

Protokół sporządziła:                                                     

Magdalena Wanda - Joras      

Biuro Rady 


